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[摘要]目的：探讨iRoot SP在牙髓炎患者根管治疗中的应用效果及急症反应发生情况。方法：选取2020年1月-2020年12月笔者医院收治的64例牙髓炎患者为研究对象。按随机数字法分为对照组和研究组，每组32例。对照组采用AH PLUS进行治疗，研究组采用iRoot SP进行治疗。记录两组基本资料，比较两组临床效果、充填情况、视觉模拟评分（VAS）及急症反应发生情况。结果：研究组总有效率（97.67%）高于对照组（85.37%），差异有统计学意义（P＜0.05）；研究组恰填率为95.35%，对照组恰填率为95.12%，两组比较差异无统计学意义（P＞0.05）。术后12 h、24 h，两组VAS评分均低于术前，且研究组均低于对照组，差异有统计学意义（P＜0.05）。研究组急症反应发生率（15.62%）低于对照组（50.00%），差异有统计学意义（P＜0.05）。结论：iRoot SP在牙髓炎患者根管治疗中具有良好的应用效果，且能降低疼痛感，减少急症反应。
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Application Effect of iRoot SP in Root Canal Treatment of Patients with Pulpitis and the Occurrence of Emergency Response
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Abstract: Objective To investigate the application effect of iRoot SP in root canal treatment of patients with pulpitis and the occurrence of emergency response. Methods Total of 64 patients with pulpitis admitted to our hospital from January 2020 to December 2020 were selected. They were divided into a control group (n=32) and a study group (n=32) according to the random number method. The control group was treated with AH PLUS, and the study group was treated with iRoot SP. The basic data of the two groups were recorded, and the clinical effects, filling conditions, visual analog scale (VAS), and the occurrence of emergency response were compared between the two groups. Results The total effective rate of the study group (97.67%) was higher than that of the control group (85.37%, P＜0.05). The just filling rate in the study group was (95.35%), the just filling rate in the control group was (95.12%), and there was no significant difference in the just filling rate between the two groups (P＞0.05). At 12h and 24h after operation, the VAS scores of the two groups were lower than those before the operation, and the study group were lower than those in the control group (P＜0.05). The occurrence of emergency response in the study group (15.62%) was lower than that in the control group (50.00%, P＜0.05). Conclusion iRoot SP has a good application eff ect in root canal treatment of patients with pulpitis, and can reduce pain and emergency response.Key words: pulpitis; root canal treatment; iRoot SP; application eff ect; emergency response
